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         Enschede, 5 juni 2014 

 

 

Afscheid als wethouder van Enschede  

 

De afgelopen vier jaar hebben in teken gestaan van de stad waar ik nog steeds 

met veel plezier woon en leef: Enschede. Een stad die het verdient om er mijn 

best voor te doen, vooral omdat de mensen die er wonen mij in mijn hart 

raken. Of het nu gaat om Jannie of Willem, het is de nuchtere Tukker die mij 

altijd weer verrast en stimuleert mijn bescheidenheid af te leggen en met 

toewijding en plezier werk te maken van Enschede.  

 

In 2010 was de stap naar de functie van wethouder namens de PvdA een grote 

verantwoordelijkheid in een tijd waarvan ik wist dat Enschede en haar 

inwoners het niet makkelijk hebben. De sociaal economische positie van de 

stad is zwak in het bijzonder tot uitdrukking komend in de hoge werkloosheid. 

Mijn toegevoegde waarde bij de publieke zaak zag ik in mijn passie voor 

ondernemen en resultaatgerichtheid. Het doorgroeien van het innovatieve 

bedrijfsleven had en heeft impulsen nodig, en een actieve steun van overheid 

en kennispartners zoals UT, Saxion en ROC. In Twente moeten we dat 

natuurlijk regionaal waarmaken, maar de grote stad Enschede is hiervoor een 

belangrijke aanjager en een hotspot voor het leven van jonge mensen in het 

bijzonder de studenten. En het draait bij het waarmaken niet alleen om geld 

maar juist om relaties, nationaal en internationaal en deze geduldig 

uitbouwen! Dat kost tijd. Net als het ontwikkelen en behouden van jong talent. 

Gelukkig zorgt Peter den Oudsten als boegbeeld voor Twente én Enschede voor 

de continuïteit. Ik dank hem voor zijn vriendschap en drive voor innovatie en 

versterking van Twente. Ik dank de PvdA en de leden van de gemeenteraad en 

het college voor het in mij gestelde vertrouwen en de samenwerking in de 

afgelopen jaren. 

 

Het slimmer inrichten van de maatschappij gaat beter door het potentieel van 

ICT en technologie volledig te benutten. Het is eigenlijk onbegrijpelijk dat dit 

onderwerp bij veel politici zo weinig enthousiasme oproept. In de volle breedte 

van de maatschappelijke vraagstukken liggen kansen. Het was erg mooi om 
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daaraan te mogen werken als voorzitter van Stedenlink en namens de G32 en 

de G4 de trekker van de “digitale stedenagenda” en het thema “zorgende stad” 

te zijn.  

Ik ben blij dat collega Ed Wallinga mij de afgelopen jaren de ruimte gaf 

om samen aan innovatie en vernieuwing van de zorg te werken. De regio heeft 

alle ingrediënten in huis om op het terrein van innovatie in de zorg zelfs 

internationaal een vooraanstaande rol te spelen. Dat was afgelopen dinsdag 

ook de conclusie van een symposium van de Universiteit Twente over 

gepersonaliseerde zorg. We moeten deze kansen voor innovatie in de 

zorg verder benutten en meer aandacht besteden aan preventie en dus aan 

gezondheid! Dat is de manier om de gezondheidszorg in de komende jaren 

beschikbaar, toegankelijk en betaalbaar te houden. En nieuwe bedrijven op dit 

terrein te laten groeien. De nieuwe dappere wethouder zorg verdient ons aller 

support in het enthousiasmeren van de betrokken professionals en de burgers. 

  

De PvdA in Enschede heeft bij de verkiezingen last gehad van de electorale 

verschuiving vooral naar aanleiding van landelijk beleid waarvoor de PvdA 

medeverantwoordelijkheid draagt. Gelukkig hebben we de afgelopen weken 

gemerkt dat er veel waardering is voor het aandeel van de PvdA in het bestuur 

van Enschede. Er is veel bereikt en altijd in goede samenwerking met andere 

partijen die daar terecht óók trots op zijn. 

Er zijn resultaten geboekt die je alleen maar kan boeken als je samenwerkt met 

collega's zowel politiek, ambtelijk als bestuurlijk. Velen daarvan zijn in deze zaal 

en allen dank ik heel hartelijk voor de boeiende en productieve samenwerking 

in de afgelopen vier jaar. En, een extra woord van dank aan de medewerkers 

van het bestuurssecretariaat die mij dagelijks hielpen door die afgeladen 

agenda. 

 

Een korte opsomming van zaken waar we de afgelopen vier jaar aan hebben 

gewerkt wil ik u niet onthouden:  

We hebben samen de begroting door een moeilijke fase van bezuinigen en 

afboeken van grondposities heen geloodst. De organisatie van de gemeente is 

veranderd, verkleind en er zijn veel medewerkers bereid gevonden om zich 

daaraan aan te passen. Sociale voorzieningen zijn efficiënter gemaakt 

en tegelijkertijd zijn ze toegankelijk gebleven. Zorg en hulp is geboden aan 
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mensen die dat nodig hadden. De voorbereidingen zijn getroffen voor de op 

handen zijnde decentralisaties van taken in het sociale domein, inclusief een 

living-lab voor de informatievraagstukken. Bij de arbeidsmarktaanpak is de 

werkgever op kop gezet en is er groei te zien in kennisintensieve bedrijven. 

Enschede trok ook nieuwe bedrijven aan. De binnenstad heeft een oppepper 

gekregen met nieuwe gebouwen en pleinen in een nauwe samenwerking met 

ondernemers. De gemeente heeft wijken zoals de Laares, het Bijvank, en Velve-

Lindenhof helpen opknappen en inwoners in de eigen buurt meer 

verantwoordelijkheid gegeven. Er is met de Netwerkstad en de provincie een 

goede ruimtelijke en economische visie opgesteld en de economische structuur 

versterkt met investeringen in infrastructuur, in innovatieve projecten en in 

bedrijven via innovatiefondsen. De culturele voorzieningen zijn grotendeels 

behouden en de organisaties zijn in staat om met minder geld door te 

functioneren. Kennispark is verder op de kaart gezet als beste 

bedrijventerrein, met focus op high tech systemen en materialen en beter 

ontsloten inclusief de omstreden afbraak van het viaduct. We hebben dapper 

de doelstelling van de luchthaven verdedigd als een enorme kans voor 

versterking van de regionale economie en als je daaraan begint weet je helaas 

niet of het gaat lukken. En dan noem ik maar een deel van de geleverde 

prestaties. Deze zijn het resultaat van samenwerking met vele partners, publiek 

en privaat, en ik dank mede namens de collega’s van B&W en gemeenteraad 

iedereen die daaraan direct of indirect een bijdrage heeft geleverd. U heeft 

ons vertrouwen in Enschede gesterkt (het motto van de vorige coalitie).  

 

Voor het bereiken van de mensen in de stad hebben we de journalistiek steeds 

minder nodig. Social media deden de afgelopen jaren een intrede op een 

ongekende wijze. Over het echte nieuws gaan we steeds meer zelf. En dat gaat 

vliegens vlug dankzij twitterende raadsleden, burgers, professionals en 

journalisten; we zijn er maar druk mee. En het roept een fundamentele vraag 

op: Hoe zal het lokaal bestuur en haar democratie zich in de komende decennia 

gaan ontwikkelen? 

  

Die vraag houdt mij wel bezig en gaat ons allen aan. De basis voor de 

beantwoording ligt in het interpreteren van de interesses van burgers en hun 

betrokkenheid bij de publieke zaak. Wat weten wij eigenlijk van de 
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gemeenschap? Waarop worden besluiten en acties van mensen 

gebaseerd? Hoe mooi zou het zijn als Enschede zich ook zou kunnen 

ontpoppen als een saamhorige en innovatief bestuurde stad. Een “smart 

city”, die effectief moderne media en een goede informatievoorziening en 

communicatie weet te benutten. En dan gaat het dus niet om een 

besturingsfilosofie voor de gemeente, maar om het democratisch functioneren 

van de gemeenschap. We hebben in dit opzicht de komende jaren in de stad 

wat waar te maken.  

 

We moeten ons ook actief blijven richten op de wereld om ons heen. De 

verbinding van steden met de Europese agenda is zo’n uitdaging voor de 

komende jaren. In 2016 vervult Nederland het Europese voorzitterschap. Wat 

gaan we dan als Enschede en Twente laten zien? Gaat U helpen de kansen te 

pakken onder het motto van de regio “Get connected!”?  

 

Mensen, ik ga afronden, tot slot even iets over dat goede doel, een project met 

de Freinetschool de Bothoven. Investeren in kinderen is de basis voor 

voorspoed in de toekomst. De invulling van het project laat ik aan de kinderen, 

ouders en leerkrachten van de school over, maar ik ga natuurlijk wel 

meedenken . Wij zullen via social media laten weten waaraan uw bijdrage 

wordt besteed. En dat gezegd hebbende wens ik u samen nog een gezellige 

borrel en graag tot ziens. Laten we samen werk blijven maken van Enschede en 

Twente. 

 

Marijke van Hees 

Ex-wethouder Economie, Innovatie, Middelen en Cultuur en Centrum voor de 

PvdA te Enschede 
 


